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Městečko na dlani

Stavba kanalizace
pokračuje

Dobrý večer,
 
 váš zájem o stav komuni-
kací v Ronově nad Doubra-
vou je chvályhodný. Nevím, 
zdali jste si všiml, ale v na-
šem městě probíhá stavba 
kanalizace. Je to označe-
no velkou tabulí při vjezdu 
i výjezdu z města. Jedná se 
pro Ronov o mega stavbu, 
která se už nikdy nebude 
opakovat. Stavba je naplá-
nována bezmála na dva roky. 
Ronov na tuto stavbu čekal 
dlouhá léta. Kanalizaci měli 
už ve starém Římě. Naši 
předkové bohužel zaspali 
a nechali to na nás. Nemám 
rád slovo kdyby. Ale přesto. 
Kdyby tato kanalizace byla 
postavena v minulosti, bylo 
to v době, kdy nejezdilo to-
lik aut, jezdilo se ohledupl-
něji, lidé nebyli tak nervózní 
a hlavně nebyl internet. 
 Žádali jsme o uzavření 
Ronova pro průjezd, protože 
jsme věděli, že tyto reakce 
(některých) lidí přijdou. Od-
bor dopravy to z pochopitel-
ných důvodů zamítl. Každý 
má tedy dvě možnosti, stav-
bu objet (přes Heřmanův 
Městec), nebo projet velmi 
opatrně. Stavbu projíždíme 
každý den.  Je pravda, že 
člověk musí skřípat zuby, 
když před některými díra-

mi musí téměř zastavit, ale 
projet jdou. Problém je spíše 
v tom, že je spousta neukáz-
něných řidičů, kteří nere-
spektují základní pravidla 
provozu na pozemních ko-
munikacích. Tím základním 
pravidlem je přizpůsobit  
rychlost vozidla stavu vo-
zovky. Jsou tací, kteří pro-
jedou po rozkopané silnici 
60kilometrovou rychlostí, 
takže za nimi kameny jen 
létají a díry se velice rychle 
obnovují. Musím obdivo-
vat dělníky na této stavbě, 
že za těchto podmínek jsou 
vůbec schopni něco dělat. 
Možná byste se mohl zají-
mat i o tento problém, neje-
nom o díry, které na každé 
takovéto stavbě jsou. 
 Někdo srovnává kanaliza-
ci ve Žlebech a v Ronově. Je 
zde ohromný rozdíl. Ve Žle-
bech je kanalizace tlaková. 
Malá trubka v úzkém výko-
pu v 80 cm hloubce. V Ro-
nově se jedná o kanalizaci 
gravitační. Výkop je 80 cm 
široký a místy až 4 m hlu-
boký. Bohužel nikdo ještě 
nevymyslel jiný způsob vý-
stavby než ten, který probí-
há u nás. Vždy se dá udělat 
vše lépe. Bohužel je to o pe-
nězích. Stavíme za pomoci 
dotace, kde je podmínka 
nákladovost na 1 m kanálu 

90.000,- Kč. Do této částky 
se musíme vejít. Kdyby-
chom měli prsten Arabely, 
stačilo by s ní otočit na prs-
tu. Bohužel ho nemáme. Vše 
je tedy o toleranci, pochope-
ní a trpělivosti. Kdo nechce 
pochopit, nemá smysl mu 
něco vysvětlovat. Možná, 
že by stálo za to, pane šéf-
redaktore, zvednout tele-
fon a domluvit si schůzku. 
Přizval bych i kompetentní 
osoby, které se o stavbu sta-
rají a byly by vám schopni 
odpovědět na odborné dota-
zy týkající se výstavby. Ono 
je však jednodušší shánět 
informace pokoutně po in-
ternetu, kde je více chytrých 
lidí než v hospodě u piva. 
Opravdu práce hodná seri-
ózního šéfredaktora.
 
Nyní odpovědi na vaše do-
tazy.
1. Hlavní průtah v Rono-

vě nad Doubravou je 
ve špatném stavu. Kdo 
dohlíží na to, že jsou 
průběžně zasypány vý-
tluky a vyjeté díry v sil-
nici? 

 
 Hlavní průtah v Ronově 
nad Doubravou je ve špat-
ném stavu, protože zde 
probíhá stavba kanalizace. 
Výtluky jsou doplňovány 

průběžně stavební firmou. 
O víkendu je doplňují i za-
městnanci MÚ.
 
2. Spousta lidí si stěžuje, 

že firma provede frézo-
vání vozovky, zasypání 
výkopu a poté opětovné 
rozkopání. Z jakého dů-
vodu? 

 
 Nejdříve se buduje hlavní 
řád a následně se kopou pří-
pojky (stejným způsobem se 
postupuje i u plynu a vody). 
Před finální úpravou se vý-
kop zasypává provizorně, 
aby se po něm mohlo (se 
zvýšenou opatrností) jez-
dit.  Nejoptimálnější by bylo 
jezdit po takovémto výkopu 
alespoň rok, aby došlo k do-
konalému zhutnění.  Bohu-
žel toto není možné, takže 
před finální úpravou se musí 
výkop opět odkopat a pro-
vést stabilizace z betonu. 
Na tu pak přijdou dvě vrstvy 
asfaltu.  Toto byl dotaz spíše 
na stavaře.
 
3. Slyšeli jste o tom, že 

kvůli špatnému povr-
chu vozovky došlo k po-
škození osobních vozů? 

 
 Povídalo se o tom, že ně-
komu upadlo kolo. Nevím, 
zda se to stalo. Jestli ano, 

tak je nám to líto. Bohužel 
to nesvědčí o dobrém tech-
nickém stavu vozidla. Neu-
mím si představit, že by se 
to stalo na komunikaci, kde 
se jezdí 90 km/h v plném 
provozu (díry jsou i na ko-
munikacích, kde se nestaví). 
Pro čtenáře vašeho webu by 
to však byla opravdu senza-
ce.
 
4. Lidé spekulují, jak dlou-

ho bude tento „tanko-
drom“ v Ronově n. D. 
trvat? 

 
 Stavba kanalizace bude 
probíhat do června příštího 
roku, kdy bude spuštěn zku-
šební provoz. Komunikace, 
které jsou rozkopány, budou 
do konce října dány do fi-
nální podoby nebo do pro-
vizorního stavu. Konečnou 
podobu bude do konce října 
mít ulice Čáslavská, Lich-
nická, Chvalovická. Provi-
zorně bude provedena ulice 
Svatokřížská a některé míst-
ní komunikace. Na jaře se 
bude pokračovat s výkopem 
v ulici Lichnická směrem 
na Třemošnici. Ve spoluprá-
ci s Pardubickým krajem se 
plánuje na jaře příštího roku 
kompletní rekonstrukce 
Svatokřížské ulice od křižo-
vatky na Mladotice až na ko-

nec Ronova. Z prostředků 
Ronova bude opraven je-
den jízdní pruh na silnicích 
II. a III. třídy, v části ulice 
Čáslavská dokonce v celé 
šíři. Zbývající část vozovky 
zůstane s původními dírami.
 
5. Pár obyvatel Ronova 

nad Doubravou nám 
také napsalo do zpráv, 
že v ulici u pana sta-
rosty Lesáka už dělají 
chodníky... co je na tom 
pravdy? 

 
 Ano. Bohužel zde bydlím 
a stěhovat se proto z této 
ulice nebudu. Rozhodně to 
bylo velké dilema. Tato uli-
ce se jmenuje Školská, vede 
ke škole a navazuje na ná-
městí. Chodí tudy do školy 
polovina dětí z Ronova. Pro 
obědy tudy chodí důchodci. 
Chodníky zde byly v zou-
falém stavu (jako všechny 
chodníky v Ronově). Vzhle-
dem k tomu, že se zde bude 
opravovat povrch vozovky 
v celé šíři ještě v listopadu, 
musely se vyměnit zničené 
obrubníky. Logické rozhod-
nutí rady bylo, zrekonstru-
ovat i chodník (i když tam 
bydlí starosta). Kdo chce 
pochopit, tak pochopí, kdo 
ne, tak někde se začít musí.

dokončení na straně 3

Vážení,
připravuji článek pro naše zpravodajství a do Chrudimského 
deníku reportáž o tom, jak probíhá budování kanalizace 
v Ronově nad Doubravou. Nikde jsem právě nenašel žádné 
průběžné informace.
 Začátkem tohoto týdne jsme na náš Facebook Události 
Online vložili fotku, kde je vyfocen opravdu katastrofic-
ký stav silnice, frézovaní vozovky, vyjeté koleje a výmo-
ly. V minulém týdnu kvůli tomu také došlo k utržení kola 
u osobního vozu. Níže si prosím dovoluji poslat otázky, 
na které bych prosím chtěl odpovědět. 
1. Hlavní průtah v Ronově nad Doubravou je ve špatném 

stavu. Kdo dohlíží na to, že jsou průběžně zasypány  
výtluky a vyjeté díry v silnici? 

2. Spousta lidí si stěžuje, že firma provede frézování vozovky, 
zasypání výkopu a poté opětovné rozkopání. Z jakého 
důvodu? 

3. Slyšeli jste o tom, že kvůli špatnému povrchu vozovky 
došlo k poškození osobních vozů? 

4. Lidé spekulují, jak dlouho bude tento „tankodrom“  
v Ronově n. D. trvat? 

5. Pár obyvatel Ronova nad Doubravou nám také napsalo 
do zpráv, že v ulici u pana starosty Lesáka už dělají chod-
níky... Co je na tom pravdy? 

6. Jak město zajistí v zimním období údržbu této silnice, 
pokud napadne sníh? Dostali jsme vyjádření, kde údrž-
ba pluhem či solí není možná, protože kvůli vystouplým 
kanálům by mohlo dojít k poškození pluhu na vozidle. 
Bude snad nějaká „provozorní silnice“? 

Děkuji Vám předem za čas při odpovědi na email.
S pozdravem a přáním hezkého dne,

Zdeněk Sasín ml., Šéfredaktor
Internetové regionální zpravodajství

---> Víme, co se děje <---

SE SÍDLEM
Družstevní 254

538 43 Třemošnice
www.udalostionline.cz

www.facebook.com/udalostionline
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Výtvarná soutěž „Obrázek, který udělá radost hned dvakrát.“

Prázdniny utekly jako 
voda a máme tu nový školní 
rok. I v naší mateřské škole 
začal nový „Rok v kruhu“. 
Postupně se budeme sezna-
movat s lidovými tradicemi, 
zvyky a obyčeji, budeme 
poznávat specifika a krásy 
jednotlivých měsíců, spo-

lečně oslavíme svátky s nimi spojené.
Na cestu za poznáním s námi letos vykročilo celkem 76 

dětí. Zde je složení tříd včetně pedagogického personálu:
Třída Kytičky – 24 dětí, paní učitelky Jana Ševčíková 

a Jana Valentová, DiS.
Třída Sluníčka – 24 dětí, paní učitelky Bc. Jitka Doležalo-

vá, Kateřina Šrámková, DiS.
Třída Berušky – 28 dětí, paní učitelky Mgr. Bc. Barbora 

Mrázková, Jana Růžičková, Marcela Tlapáková.

Ve třídách máme i několik dětí s podpůrnými opatřeními 
různého stupně a děti s odlišným mateřským jazykem, které 
mají zpracovaný plán pedagogické podpory, případně indi-
viduální vzdělávací plán. Při práci s těmito dětmi učitelkám 
pomáhají dvě asistentky pedagoga – paní Marcela Hozláro-
vá a Pavlína Čevelová a jedna školní asistentka – paní Ža-
neta Nejedlá.

Během roku nás čeká spousta akcí a zajímavých setkání.
Hned druhý týden v září jsme uspořádali setkání dětí, ro-

dičů a personálu „Vítáme vás v mateřské škole“. Rodiče si 
nejprve vyslechli důležité informace týkající se organiza-
ce školního roku a pak už nás čekalo příjemné odpoledne 
na školní zahradě, které bylo ve znamení zábavného tvoření 
a milého povídání s rodiči dětí. Nabídka občerstvení byla 
bohatá, připravená z darů naší zahrady. Rodiče i děti mohli 
ochutnat bezinkový a rakytníkový sirup, řezy z cukety, dýně 

nebo červené řepy, dýňovou polévku, pečenou dýni nebo 
ovocný salát. Na přípravě dobrot se podílely učitelky i s dět-
mi, které velmi potěšilo, že návštěvníkům chutnalo.

Rodiče měli možnost se zúčastnit zajímavé přednášky kli-
nické logopedky paní Hušákové na téma Vady řeči u dětí. 
Dětem ze třídy Berušky byl určený naučný program Naše 
zvířata.

Na začátku října děti z Berušek napekly jablečné záviny 
a vypravily se s nimi na návštěvu do domu s pečovatelskou 
službou. Bylo to velmi milé setkání.

Na podzim máme ještě v plánu uspořádat drakiádu a na-
vštívit místní rybáře. S programem o zdravé výživě za námi 
přijede lektorka ze Zdravé 5.

Advent zahájíme vystoupením dětí na adventním jarmar-
ku. Možná do naší MŠ zavítá i Mikuláš a čekání na Ježíška 
si zpříjemníme společným setkáním s rodiči na Adventní 
slavnosti v MŠ.

Na sklonku zimy vypukne v celé MŠ masopustní veselí, 
zajdeme navštívit místní sbor dobrovolných hasičů a zahá-
jíme předplavecký výcvik a návštěvy solné jeskyně v Kutné 
Hoře. V březnu také zavítáme do místní knihovny.

Se zimou se rozloučíme symbolickým vynesením Morany 
a pak už nás budou čekat přípravy na jaro a na velikonoční 
svátky. Ze Záchranné stanice Lipec k nám přijede Ondřej 
Pelikán s poutavou přednáškou Smysly zvířat, vypraví-
me se s dětmi na prohlídku místního kravína, vystoupíme 

na Skořápkovníku. 
Předškoláci navštíví 
ZŠ a školní druži-
nu, rodiče pozveme 
na přenášku Zápis 
do ZŠ.

Na konci dub-
na se můžeme těšit 
na čarodějnický rej 
a týden bezpečnosti, 
ve kterém nás na-
vštíví policie a RZS. 
Společně také osla-
víme Den Země.

V květnu nás čeká 
zápis do MŠ. Neza-
pomeneme oslavit 
Den matek a Den 
dětí a svým vystou-

pením zajdeme potěšit babičky do domu s pečovatelskou 
službou. Na návštěvu půjdeme k myslivcům a do včelína 
rodiny Jirků.

Během celého roku děti zhlédnout celou řadu veselých 
i poučných divadelních představení od divadelních souborů 
Šeherezáda a Úsměv.

Na konci roku se děti můžou těšit na školní výlet na Eko-
farmu Jedousov, s tatínky oslavíme Den otců a na Svatoján-
ské slavnosti se rozloučíme s našimi předškoláky a popře-
jeme jim šťastnou cestu dalším životem. Do té doby nás ale 
čeká ještě spousta práce i radosti a dětských úsměvů…

Za MŠ Kateřina Šrámková

NOVÝ ROK V MATEŘSKÉ ŠKOLE

 Naši školu opět oslovil Fond ohrožených 
dětí k účasti ve výtvarné soutěži s názvem 
„Obrázek, který udělá radost hned dva-
krát“ a s tématem pro rok 2019 „Kouzelný 
úsměv“.  Radost hned dvakrát udělá proto, 
že nejen potěší děti v Klokánku, ale také 
přinese, prostřednictvím prodejní výstavy 
na internetových stránkách fondu, finanční 
pomoc Klokánku.
 Do této soutěže se zapojilo celkem 54 
škol a bylo do ní zasláno více jak 600 ob-
rázků. Porotci se snažili vybrat ty nejzda-
řilejší, nejzajímavější nebo nějak zvláštní 
obrázky bez stanovení pořadí. Nás velmi 
potěšilo, že mezi oceněné práce patří ob-
rázek Terezy Vašíčkové ze 7. třídy a výtvor 
Nely Bochníčkové z 9. třídy. Jejich obráz-
ky budou zařazeny do kalendáře Fondu 
ohrožených dětí pro rok 2021. Kalendář 
i samotné obrázky budou nabídnuty k pro-
deji na webových stránkách www.galerie-
proklokanek.cz.                        Iva Trnková

PODZIMNÍ FLORISTIKA
 Dne 17. 9. proběhlo 
na naší škole krásné odpo-
ledne s podzimní floristi-
kou. Zájemci z řad dívek 
a dokonce i chlapců 6. - 9. 
ročníku předvedli své do-
vednosti v aranžování pod-
zimních květin a plodů. 
Všechny jejich výtvory byly 
obdivuhodné a vynikaly 
svou zdařilostí a originali-
tou. Vybrat opravdu tu nej-
lepší vazbu či vypichované 
aranžmá nebylo tak jedno-
duché a všechny výrobky 
si zasloužily ocenění. Žáci 
soutěžili ve dvou kategori-
ích. Z dívek 6. -7. ročníku 
získaly 1. místa Anna Šmí-
dová a Anežka Bačkorová, 
2. místa Martina Minaříko-
vá a Tereza Vašíčková, 3. 
místa Adéla Raková, Aneta 
Roušarová a Laura Neslád-
ková. Z děvčat  8. - 9. roční-
ku obdržely 1. místa Lucie 

Prudká a Adéla Vašíčková, 
2. místa Sára Chromková 
a Veronika Murgašová a 3. 
místo  Nikola Kučerová.  
Všichni si zaslouží velkou 
pochvalu nejen za výtvory, 
které vyrobili, ale i za to, že 
si museli obstarat spoustu 

potřebného materiálu. Ob-
zvlášť si ceníme účasti je-
diného chlapce, Járy Broma 
z 9. třídy, který předvedl, že 
i chlapci mají pro aranžová-
ní velký cit.

Za ZŠ Iva Trnková
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 Nela Bochníčková, žá-
kyně současné 9. tř., zís-
kala 2. místo v celostátní 
výtvarné soutěži „Zvíře 
není věc“ v kategorii žáků 
8. – 9. ročníku. Soutěž se 
konala pod záštitou města 
Dvůr Králové nad Labem 
ve spolupráci se Safari Par-
kem ve Dvoře Králové nad 
Labem a bylo do ní zasláno 
celkem 909 prací. Zaměřila 
se na vztah lidí ke zvířa-
tům. Podtématem letošního 
ročníku bylo „Zvíře není 
hračka“. V současné době se 
totiž potkáváme 
s rostoucím po-
čtem „zookoutků 
a podobných za-
řízení“, kde do-
chází k ochočo-
vání a mazlení se 
s divokými zví-
řaty (lvy, tygry, 
gepardy…), kte-
ří nejsou už ni-
kdy schopni vést 
život, který by se 
alespoň přibližo-
val přirozeným 
p o d m í n k á m . 
Taková zvířata 
se časem stanou 
pro člověka ne-
bezpečná, jsou 

zavírána do nevyhovujících 
klecí a v některých přípa-
dech i utrácena. Pro lidi je 
někdy obtížné rozlišovat 
mezi domácími mazlíčky 
(zvířaty k tomuto po genera-
ce šlechtěnými) a divokými 
zvířaty. 

 Výstava a slavnostní ver-
nisáž vybraných prací se 
uskutečnila 19. září 2019 
v Safari Parku Dvůr Králové 
nad Labem. Nele k tomuto 
úspěchu moc blahopřejeme.

 Iva Trnková

 Sluníčka nám začalo 
ubývat a s prvními mrazí-
ky již pomalu přemýšlíme, 
kde si řádně zasáňkujeme, 
a na půl otevřeným očkem 
vyhlížíme začátek prosin-
ce s Mikulášem, andílkem 
a čerty. 
 V současné době však 
prožíváme podzimní vý-
tvarné radovánky s hro-
madami kaštanů, šišek, 
větviček a listí, které nám 
podzim nádherně obarvil.  
 Ve spolupráci se Základ-

ní uměleckou školou z Heřmanova Městce jsme si osahali 
u nás v Koutku nový výtvarný materiál, a to keramickou 
hlínu.
 Všem se nám to moc líbilo a společné modelování urči-
tě do konce letošního roku ještě zopakujeme.   
 Pokud máte doma dítko předškolního věku, a chtěli ho 
zapojit do menšího kolektivu dětí než je ten ve školce, 
neváhejte a přijďte. Najdete nás v Galerii A. Chittussiho 
v Čáslavské ulici v Ronově nad Doubravou každé úterý 
a čtvrtek od 9:00 do 11:30.           Těším se na Vás, Tamara.

Rodinné
centrum
Koutek

Zvíře není věc

S cestovatelkou Hanou Kátrovou
jsme navštívili klenot střední Asie 

- Uzbekistán

Ve středu 9. října se konala cestovatelská beseda s Hanou 
Kátrovou a Jarmilou Sejčkovou na téma Uzbekistán – klenot 
střední Asie. Poutavé vyprávění, které bylo doplněno krás-
nými fotografiemi, zaujalo více než třicet posluchačů. Vyda-
li jsme se po slavné Hedvábné stezce napříč zemí, která na-
bízí nejskvělejší a nejzachovalejší památky této středověké 
obchodní tepny. Také nás uchvátily architektonické skvosty 
v legendární Chivě, Buchaře a okouzlujícím Samarkandu. 
Velice děkujeme naším přednášejícím a velice se těšíme 
na další poutavé povídání.

RR

 SHD uspořádal dne 5. 10. výlet do Prahy, na který pozval 
i členy iniciativy, jako odměnu za vzájemnou spolupráci. 
Nejprve jsme si prohlédli Mořský svět v Holešovicích, který 
uchvátil nejen děti, ale i dospělé. Dalším úžasným zážitkem 
byla komentovaná prohlídka Letiště Václava Havla. Autobu-
sem jsme se dostali do míst, kam se normálně člověk nedosta-
ne a zároveň jsme měli štěstí vidět největší letadlo na světě, 
které právě odlétalo. Hasiče zaujala prohlídka hasičské zbroj-
nice a především její vybavení. Výlet se opravdu povedl. 

Další akce: Mladotice
19. 10. výroba ozdob z korálků
16. 11. podzimní tvoření
  7. 12. Mikulášská
21. 12. Vánoční koledy (dudáci)

Mladotice

Stavba kanalizace pokračuje
dokončení ze strany 1
 Proč ne tady? Stejným 
způsobem se bude v příš-
tím roce opravovat i ulice 
U Školky. Zde bydlí také 
jeden zastupitel (ten o způ-
sobu opravy ještě neví). 
Dále vyměňujeme obruby 
ve Chvalovické ulici a v ulici 
Nádražní, kde se plánuje re-
konstrukce chodníku. Spod-
ní část možná zrealizujeme 
ještě letošním roce. Připravu-
je se i chodník ve Svatokříž-
ské ulici. Ten nám asi pozdrží 
ČEZ, který chce umístit vrch-
ní vedení do země. Nestihne 
to však dříve jak v roce 2022. 
Všechny opravy budou pro-

bíhat v návaznosti na obnovu 
komunikací po kanalizaci. 
Vše je o penězích. Věřte, že 
bychom radši rekonstruovali 
to co je vidět, aby Ronov byl 
pěkný a ne utápět miliony 
do kanalizace, kvůli které si 
někteří stěžují, že jsou v Ro-
nově díry. Na druhou stranu 
si myslíme, že kanalizace 
je důležitá a měla tu být už 
dávno. Za tu chvíli nepohody 
to stojí. Inteligentní člověk to 
chápe. Ti ostatní holt budou 
nadávat. Bohužel tím stavbu 
neurychlí.
 
6. Jak město zajistí v zim-

ním období údržbu této 

silnice, pokud napadne 
sníh? Dostali jsme vyjá-
dření, kde údržba plu-
hem či solí není možná, 
protože kvůli vystoup-
lým kanálům by mohlo 
dojít k poškození pluhu 
na vozidle. Bude snad 
nějaká „provozorní sil-
nice“? 

 
 Zimní údržba bude pro-
bíhat stejně jako každý rok, 
pokud nám to odstavená 
auta umožní. Samozřejmě 
s ohledem na stav komuni-
kací. Nevím, co znamená 
provozorní silnice.

PS.: Nerad odpovídám pro-
střednictvím e-mailů na in-
ternetové diskuse, protože 
je považuji za neseriózní. 
Bohužel dokáží zmanipu-
lovat dav, proto jsem pro 
tentokrát udělal výjimku. 
Příště, pokud se nechcete 
chovat jako bulvární no-
vinář, stavte se v Ronově 
na radnici, dveře kanceláře 
jsou neustále pro každého 
otevřené (pokud neběhám 
po stavbě).

S pozdravem
Ing. Marcel LESÁK

starosta města
Ronov nad Doubravou
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 Ve čtvrtek 3. 10. 2019 
proběhl na našem hřišti 
UKÁZKOVÝ TRÉNINK 
pod vedením Grassro-
ots trenéra mládeže OFS 
Chrudim pana Jana Uhlí-
ře. Dětem se trénink vel-
mi líbil a trenéři získali 
velmi cenné nové trénin-
kové metody a zkušenos-
ti. Velmi panu Uhlířovi 
děkujeme.

Výbor SK Ronov n. D.

UKÁZKOVÝ TRÉNINK
PŘÍPRAVEK

NA NAŠEM HŘIŠTI

RSK CUP 2019 SPORTOVNÍ KLUB

 Jako tradičně jsme první sobotu po ronovské pouti 17. 8. 2019 uspořádali na tenisových 
kurtech za fotbalovým hřištěm již sedmnáctý ročník nohejbalového turnaje trojic neregistro-
vaných hráčů. Turnaje se za krásného slunečního počasí zúčastnilo 7 družstev. Jako loni se 
turnaje zúčastnila také dvě družstva z Třemošnice, která svojí účastí opět zkvalitnila turnaj. 
Nejlepší výkon na turnaji předvedlo družstvo Podmoky, na druhém místě skončilo družstvo 
Kiosek (Třemošnice) a jako třetí skončil domácí RSK Team A. Jako tradičně si každý účast-
ník odvezl nějakou cenu. Tři nejlepší družstva se podělila o soudek piva a mražené kach-
ny a kuřata. Konečné pořadí týmů bylo následující: 1. Podmoky 2. Kiosek (Třemošnice), 
3. RSK A (Martin Nesládek, Petr Hazuka, Jiří Šindelář), 4. Berda Team (Podhořany),  
5. RSK B (Marek Prudký, Jan Klemák, Dušan Holas), 6. Kiosek B (Třemošnice), 7. Leština   
Děkujeme všem sponzorům, kteří nám každý rok pomáhají udržet mnohaletou tradici tur-
naje a zajistit ceny pro účastníky. 
 Vybrané fotky z turnaje naleznete na adrese: https://dusan-holas.rajce.idnes.cz

RSK Team si vyšlápl na rozhlednu Poledník
 První víkend v červenci 
jsme ve složení Petr Hazu-
ka, Antonín Kopp, Pavel 
Široký a Dušan Holas vy-
razili do Národního parku 
Šumava na cyklistický výlet 
na rozhlednu Poledník. Vy-
jeli jsme autem z Ronova 
n. D. v sobotu brzy ráno 
a zaparkovali u Chaty Klu-
bu českých turistů, která se 
nachází v klidné části obce 
Prášily (880 m n. m.) a hned 
po příjezdu jsme nasedli 
na kola a hurá na trať. Počasí 
bylo pro výlet ideální - ani 

teplo ani zima. První část 
trasy k Prášilskému jezeru 
byla celkem pohodová, ale 
zbytek trasy až k rozhled-
ně Poledník (1315 m n. m.) 
byl ve znamení prudkého 
stoupání, při jehož zdolání 
jsme se pořádně zapotili. 
Cestou jsme potkali spousty 
turistů, cyklistů a v poslední 
době cykloturistů na elekt-
rokolech. Po příjezdu k roz-
hledně jsme neodolali tomu 
ji navštívit včetně výstupu 
na ochoz, který je ve výš-
ce 37 metrů a nabízí tak 

nádherný výhled na blízké 
i vzdálené okolí. Následoval 
dlouhý odpočinkový sjezd 
do obce Modrava, kde jsme 
poobědvali a poté návrat 
zpět na chatu Klubu českých 
turistů, v jejímž příjemném 
prostředí jsme přenocovali.

 Vybrané fotky z akce na-
leznete na adrese: https://du-
san-holas.rajce.idnes.cz

Za RSK Team
Dušan Holas PODĚKOVÁNÍ

Sportovní klub 
Ronov nad 
Doubravou dě-
kuje Pardubic-

kému kraji za poskytnutí 
dotace v rámci programu 
na podporu v oblasti spor-
tu a volnočasových aktivit. 
Finanční prostředky byly 
použity převážně na nákup 
vybavení a sportovních po-
můcek pro naše mládežnic-
ká mužstva.

Výbor SK Ronov n. D.

Ronovské
mažoretky

zářily na ME
Ve dnech 10. až 13. října 
2019 reprezentovala děvčata 
Mažoretkové a twirlingové 
skupiny Rondo Českou re-
publiku na Mistrovství Ev-
ropy, které se konalo v ital-
ském Lignanu. I letos se 
nominovaly současně skupi-
na mladších i starších dívek, 
kdy skupina Rondo II.  sou-
těžila ve dvou disciplínách, 
načasovala svou formu tak-
řka dokonale a přivezla zpět 
do vlasti tři tituly Vicemistrů 
Evropy.  Tímto všem soutě-
žícím a jejich trenérkám gra-
tuluji a celé RONDO výpra-
vě děkuji za podporu.

Veronika Opasková,
vedoucí skupiny
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Vokální slupina NESTEJSKÁME SI uvádí literárně  
hudební pořad inspirovaný sochařským dílem Matyáše Brau-
na CTNOSTI A NEŘESTI. Proč je kolem nás tolik závisti? 
Kam se poděla spravedlnost? Jak poznat pravou lásku? Od-
pověď na tyto a jiné časté otázky hledá pořad, v němž ožívají 
naše dobré i špatné vlastnosti za pomoci slov a tónů – formou 
někdy trochu mravokárnou, ale hlavně humornou. Názory 
moudrých lidí, jakými byli například K. Čapek, V. Hugo, R. 
Roland a jiní, nás přesvědčují, že se svými ctnostmi a neřest-
mi žili lidé už od nepaměti.

Jednotlivé hudební části:
Prolog, Moudrost, Lstivost, Statečnost, Závist, Upřímnost, 
Pomluva, Láska, Lehkomyslnost, Spravedlnost, Lakomství, 
Štědrost, Obžerství, Naděje

V kostele sv. Vavřince v Ronově nad Doubravou 3. listopa-
du od 16 hodin.

Vokální slupina NESTEJSKÁME SI -
Soubor vznikl v roce 2014 jako sdružení lidí, kteří rádi zpívají 
pro potěšení sobě i posluchačům. 
Členy jsou: 
Hana Antošová – zpěv
Dita Veselá – zpěv, zobcové flétny, lesní roh
Milan Antoš – zpěv
Jan Stejskal – zpěv, klavír, umělecký vedoucí souboru; je 
autorem mnoha muzikálů pro děti, několika knih regionálně 
zaměřených a ilustrátorem. Za uměleckou a pedagogickou 
činnost byl oceněn titulem „Osobnost města Chrudim v ob-
lasti kultury za rok 2014“.
 Soubor vystupuje bez umělého ozvučení v kostelech, zám-
cích, na vernisážích, ve školách, domech pro seniory, s nad-
šením nám tleskali i v síni Kláštera řádu sv. Voršily v Kutné 
Hoře, v pardubické věznici i v pražském Slovenském domě. 
Za čtyři roky působení jsme uskutečnili kolem 70 vystoupení.

„Památka všech Věrných zemřelých“
Památka všech zemřelých, 

lidově označovaná „Dušič-
ky“, je vzpomínkou na ze-
snulé, kteří ještě nejsou do-
konale připraveni ke stavu 
věčné radosti v prostoru Lás-
ky a harmonie, biblického 
NEBE a jsou „očišťování“. 
Církev – s odvoláním na ně-
které texty PÍSMA SVATÉ-
HO – nazývá toto konečné 
očišťování „očistcem“. 

Duše člověka z katolické 
definice je podstatnou for-
mou těla, a tělo je hmotným 
projevem duše. 

Jako každé naše dílo za-
číná myšlenkou, pak recep-
tem, nebo propočtem a pro-
jektem, a až pak se vtiskne 
do vhodné hmoty a dá jí no-
vou formu, tak to je i s námi.  
Např.: Bábovka se skládá 
z receptu a postupu, to je její 
nehmotná stránka a pak ze 
surovin. Ten, kdo ji ochutná 
a pak sní, její neviditelnou 
součást - recept a postup 
nespotřebuje. To zůstává. 
Stejně tak zůstává duše, jako 

naše završení toho, čím se 
mé tělo v životě projevova-
lo. Uzrála-li ve mně láska 
nesobecká, Božská, pat-
řím k oné tvůrčí moci, jež 
vtiskla našemu vesmíru řád 
kvalitativního růstu. Pozor, 
tady nelze pokládat pomy-
slný počáteční chaos za otce 
řádu. To je nesmysl. Chao-
sem se nic nezbuduje.

Jednoduše nebe je stav 
harmonie a lásky, kterým re-
zonuje naše duše, pokud je 
k ní životem nasměrována. 
I přesto, že ne všechno se 
v životě zdařilo a něco zů-
stalo nedokončeno, nasmě-
rování je určující. Očistec 
je spravedlností milujícího 
Boha, jehož řád dokončí 
a očistí, co schází jinak dob-
ré duši, aby byla dokonalou 
a průzračně čistou pro krás-
né milování se svým protějš-
kem. Nebe je prostor krás-
ného milování všech, jenž 
z lásky vzešli, naučili se ji 
také dávat a k její zbožště-
ní směřují. Nebe prakticky 

očistcem zachytává mnohé, 
byť nedokonalé, ale nějak 
milující. 

Představme si, že k nám 
na návštěvu nečekaně při-
jde někdo, kdo nás nesmírně 
miluje a my jeho taky. Jsme 
právě v zahradě, špinaví 
a zpocení.  No, musíme to 
vzít přes koupelku a kolem 
šatníku. Čistí, hezky obleče-
ní a navonění pak spočine-
me v jeho objetí. 

Bolest duší v očistci tkví 
v tom, co zlého po sobě 
zanechali a v spalující tou-
ze, že ještě nemůžou být se 
svým miláčkem. Tak, jako 
se postupně ztrácejí násled-
ky špatných činů, stejně od-
chází i výčitka bránící poko-
ji duše. Odpusťme jim! Těm, 
kteří jsou na věčnosti a ně-
jak nás za svého života zra-
nili. To břemeno pak bude 
lehčí. A my stejně jednou 
dojdeme jejich místa a bu-
deme odkázaní na milost 
od jiných, jimž jsme ublížili. 
Odpusť a bude ti odpuštěno.

Památka Dušiček u nás 
není státním svátkem, ale 
přesto patří k nejvíce dodr-
žovaným tradicím – na hřbi-
tov přijde uctít památku ze-
snulých více než polovina 
obyvatel ČR. Vzpomenout 
si alespoň jednou za rok 
na příbuzné, přátelé a zná-
mé, kteří jsou již na věč-
nosti, je slušností každého 
normálního člověka. „Od-
počinutí věčné o dej jim 
Pane  a světlo věčné ať jim 
svítí, ať odpočívají v pokoji. 
Amen“. 

P. Milan Vrbiak

POZVÁNKASpolečenská rubrika 

Děkuji Městskému úřadu a Komisi pro občanské záležitosti 
za blahopřání a dar k mému životnímu jubileu a za milou 
návštěvu paní Semrádové.
                                                                       Věra Součková

Děkuji Městskému úřadu a Komisi pro občanské záležitosti 
v Ronově nad Doubravou za blahopřání a dárek k mým 85. 
narozeninám.  Zároveň děkuji Mgr. Miřejovské za milou ná-
vštěvu. 
                                                                          Marie Marešová

Děkuji Městskému úřadu a KPOZ v Ronově nad Doubravou 
za blahopřání a dar k mým narozeninám. Také děkuji paní 
Semrádové za milou návštěvu.
                                                                     Ladislav Blažek

Děkuji Městskému úřadu a Komisi pro občanské záležitosti 
za blahopřání a dárek k mému životnímu jubileu a za milou 
návštěvu paní Pavlíkové.
                                                                     Květoslava Frýdová

Děkuji Městskému úřadu a Komisi pro občanské záležitos-
ti za blahopřání a dar k mým narozeninám. Zvláště děkuji 
Mgr. Sejčkové za milou návštěvu.
                                                                      Ing. Jan Pecina

Ráda bych poděkovala touto cestou Městskému úřadu a Ko-
misi pro občanské záležitosti v Ronově nad Doubravou 
za přání a dárek k mým 85. narozeninám.
                                                                              Olga Fríblová

Mé poděkování patří Městskému úřadu a Komisi pro ob-
čanské záležitosti v Ronově nad Doubravou za blahopřání 

a dárek k mému životnímu jubileu. Zároveň 
děkuji za příjemné posezení s paní Marií Se-
mrádovou.

                        Marie Rychetská

Děkuji tímto Městu Ronov nad Doubravou 
a jeho zástupcům za osobní gratulaci a dá-
rek k mému životnímu jubileu.

František Hromádka

USNESENÍ ze 7. jednání zastupitelstva 
města Ronov nad Doubravou,

konaného dne 12.09.2019

A/    B e r e  n a  v ě d o m í 
č. Z – 105/7/2019
Informaci o činnosti rady města od 6. jednání zastupitelstva 
města

č. Z – 113/7/2019
Zápis kontrolního výboru o provedené kontrole obsahu 
webových stránek Města Ronov nad Doubravou ze dne 
19.06.2019.

B/   S c h v a l u j e  
č. Z – 106/7/2019
Vyřazení z evidence kontroly usnesení zastupitelstva města č.:
Z - 14/2/2018;
Z - 45 a 46/4/2019;
Z - 70 až 77/5/2019
Z - 87 až 99/6/2019; 
Z - 102/6/2019 z důvodu jejich splnění

č. Z – 107/7/2019
Rozpočtové opatření č. 3/2019

č. Z – 108/7/2019
Vyřazení majetku z evidence účetnictví dle Žádosti o vy-
řazení

č. Z – 109/7/2019
Dodatek č. 2 – Pravidla pro hospodaření se sociálním fon-
dem

č. Z – 110/7/2019
Plán rozvoje sportu města Ronov nad Doubravou na rok 
2020 - 2025

č. Z – 111/7/2019
Zařazení vytypované lokality pro výstavbu vodní nádrže 
Třemošnice do generelu případných budoucích vodních ná-
drží na řece Doubravě. Zároveň tímto vyjadřujeme souhlas 
s budoucím územním hájením navrhované lokality.

č. Z – 114/7/2019
Prodej pozemkové parcely č. 256/1 o výměře 79 m2 v k. ú. 
Mladotice nad Doubravou ve vlastnictví města Ronov nad 
Doubravou za cenu 180,- Kč/m2 

č. Z – 112/7/2019
Záměr prodeje části pozemkové parcely č. 55/1 a části par-
cely 2090/17 v obci a k. ú. Ronov nad Doubravou ve vlast-
nictví města Ronov nad Doubravou

Vánoce se blíží a my bychom Vás rádi pozvali na Vá-
noční trhy, které nám každoročně zahajují dobu adven-
tu. Již se stalo tradicí, že v sobotu před první adventní 
nedělí se na místním náměstím line vůně svařáku i tr-
delníku, prodejci ve stánkách nabízí své zboží a může-
me ochutnat tradiční i netradiční pochutiny z bohatého 
občerstvení.

V 14:00 hodin se představí děti z MŠ Ronov nad 
Doubravou, žáci ze ZŠ Ronov nad Doubravou a ZUŠ 
Heřmanův Městec. Jejich hudební představení proběh-
ne v kostele sv. Vavřince. K Vánocům neodmyslitelně 
patří i koledy, které nám ve dvou vstupech v 15:00 
a 16:00 zahraje skupina BARTET.  Své umění nám 
od 15:30 hodin představí mažoretky RONDO. 

Hlavním bodem podvečera bude v 16:30 slavnostní 
rozsvícení vánočního stromu, který bude zdobit naše 
náměstí po celou dobu svátečního času. 

Celou akci uzavře koncert 
v kostele sv. Vavřince. Na své 
si přijdou milovníci České 
mše vánoční od Jakuba Jana 
Ryby, kterou nám ve svém 
podání přednese smíšený 
sbor GAUDEAMUS ze 
Světlé nad Sázavou. 

Je toho mnoho na co 
se mohou návštěv-
níci těšit, proto 

zveme všechny 
– přijďte s námi 

zahájit dobu 
adventní.                                             

 RR

Přijďte s námi zahájit dobu adventu
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Historii obce Moravany sepsal rodák Martin Čtverák. 
S jeho svolením, kterého si velmi vážíme, vám tuto práci 
přinášíme v našem zpravodaji. Jelikož je toto dílo obsáhlej-
ší, tak se s jeho pokračováním setkáte ještě i v příštím čísle 
novin.

Tato práce se pokouší zmapovat dlouhou historii obce 
Moravany. Chce připomenout zašlou slávu moravanského 
zámku i obce samotné a přiblížit některé možná nepříliš zná-
mé skutečnosti. Účelem této práce není vytvořit překvapivé 
a novátorské dílo. Nejsem historik ani dějepisec, pouze jsem 
chtěl vytvořit něco, co postrádám. Martin Čtverák.

HISTORIE OBCE MORAVANY

Historická data, která 
o obci víme, jsou spjatá 
s převody majetků, soud-
ními spory, požáry nebo 
úmrtím. Tedy čerpáme jen 
z událostí, které tehdejší 
kronikáři a písmáci pova-
žovali za nutné zaznamenat. 
Některé pasáže proto mohou 
připomínat spíše letmý vý-
čet několika roků a událostí. 
Není možné vnímat historii 
Moravan bez regionálních 
nebo mnohdy i celostátních 
historických souvislostí. 
Moravan se přímo či nepří-
mo dotkly velké bitvy čes-
kých knížat a králů, husitské 
nepokoje či 30letá válka 
a samozřejmě i události  
20. století. 

Kontextuální vývoj je 
zajímavé sledovat napří-
klad s vývojem Ronova 
nad doubravou, Vilémova 
a samozřejmě královského 
hradu Lichnice. Úloha, kte-
rou Moravany v této oblasti 
zastávaly, byla rozmanitá. 
Od vůdčího postavení v po-
době sídla rodu po zapome-
nutý statek, který byl pro ma-
jitele zdrojem prostředků. 
V průběhu dějin se v Mo-
ravanech vystřídalo mnoho 
více či méně slavných čes-
kých a staročeských rodů, 
které se v krátkosti snažím 
také připomenout.

Nyní si dovolím před-
stavit stručnou historii to-
hoto území, obce a zámku 
od dávných dob až po udá-
losti téměř současné.

Památky po nejstarších 
obyvatelích území

Za nejstarší osídlení v této 
lokalitě můžeme bez pochy-
by považovat Hradec, na kte-
rém bylo s největší pravdě-
podobností keltské hradiště. 
Krom několika pojmenování 
místních názvů a velmi málo 
zřetelných pozůstatků valů 
hradiště nám po Keltech ne-
zbylo téměř nic. O Hradci se 
mluví ještě ve 13. století, je 
tedy možné, že jeho výhod-
ná poloha byla příležitostně 
využita k bránění významné 
cesty na Moravu.

V kronice obce Kněžice 
z roku 1830 se píše o nej-
starším osídlení oblasti 
a jeho útrapách běžného 
života. Opírá se o mnoho 
nálezů předmětů denní po-
třeby v blízkém okolí obce. 
Za mnohé budu jmenovat 
pazourky, škrabky, kamen-
né motyky a sekery, hliněné 
nádoby nebo bronzový srp 
u Zvěstovic.

Další zajímavý nález 
byl objeven v Moravanech 
na dně vykopané jámy 
na dvoře před domem číslo 
14. Byly tam čitelné pozůs-
tatky ohniště se zbytky dřev 
a kamenů. Tyto nálezy jsou 
zbytky pradávných dob, kdy 
do této krajiny od Labe proti 
toku Doubravy a od Čáslavi 
postupovalo osídlení skrz 
tehdy ještě zcela zalesněnou 
oblast. Nemuselo to však 
být stálé osídlení, spíš se zde 
lidé objevovali na kratší čas 
za lovem. 

V Moravanech byly také 
nalezeny hliněné a skleněné 
přesleny. Jeden z nich – ze-
lený, skleněný – byl určen 

berlínským archeologem 
Vossem jako římský. Řím-
ské nálezy jsou potvrzeny 
i v Ronově, kde se našel zlatý 
římský peníz, dále bronzový 
peníz Konstantina Veliké-
ho a další bronzové nálezy 
ve Žlebech. Tyto nálezy do-
kazují prastarou cestu, která 
vedla podél Doubravy přes 
dnešní Žleby, Biskupice, ko-
lem Kněžic a Moravan, dále 
přes Libici a dále na jih.

Tato Libická stezka byla 
vnímána již v 8. století jako 
cesta na Moravu. Později 
byla nahrazena cestou no-
vou směrem na Vilémov 
a Chotěboř. 

Nejstarší slovanská osada, 
ve smyslu stálého osídlení, 
byla zřejmě opevněná ves 
Stusyně (Stusín, Stosynna, 
Stuszyna), dnes již zaniklá, 
u kostela sv. Martina nad ře-
kou Doubravou. Dokladem 
stáří osídlení tohoto místa 
jsou četné nálezy předmětů 
denní potřeby. Asi nejvý-
znamnějším nálezem je bron-
zová esovitá náušnice naleze-
ná u sv. Martina, a hrob z rané 
křesťanské doby. Důvod záni-
ku této vsi není znám.

Je pravděpodobné, že se 
obyvatel v této krajině dotk-
ly události, které se obecně 
připomínají k první polovi-
ně 11. století.

Mezi lety 1031 – 1060 pr-
šelo tři roky bez přestání.

Obilí bylo zničeno, nastal 
hrozný hlad, lidé jedli trávu, 
kůru a prý i lidské maso. 

Očekávali soudný den, 
který byl na rok 1000 před-
povězen. 

Potom vše napravila hojná 
úroda.

Po bitvě na Moravském 
poli a husitských válkách 
byla vesnice zřejmě vel-
mi poničena. Všechny tyto 
útrapy vždy nějak přestála. 
Definitivně zanikla až pod 
nájezdy švédských vojsk. 
Do dnešních dnů se docho-
val pouze kostel sv. Marti-
na. Jeho založení je odha-
dováno do 11. století. Tato 
stavba uchovává mnoho 
autentických detailů z ro-
mánského období, gotiky 
a renesance, ale i několik 
novogotických prvků z 19. 
století. Před několika roky 
byl kostel vkusně opraven 
a nově vysvěcen.

Vilémovská klášter
a kolonizace území

Velký zlom v celé krajině 
nastal po založení kláštera 
ve Vilémově roku 1120 (po-
dle Pulkavovy kroniky do-
šlo k založení v roce 1121) 
Klášter byl založen z po-
pudu Heřmana a Viléma, 
hrabat ze Sulzbachu. Jejich 
existence dokládá Kosmas 
k roku 1124. Je možné, že 
mohlo jít o členy z družiny 
kněžny Richenzy z Bergu, 
manželky českého knížete 
Vladislava I. Před založe-
ním kláštera byla v oblasti 
hrazená ves Vilémov, která 
byla založena jen o 2 roky 
dříve, tedy 1119.

Lidé z kláštera káceli okol-
ní lesy a učili další osadníky 
obdělávat pole. Zakládali se 
nové osady, osadníci dosta-
li část půdy pro svůj užitek, 
z čehož plynul klášteru zisk. 
Obyvatelé byli platem a služ-
bou vázáni klášteru, a za to 
byli osvobozeni od někte-
rých zemských robot. Je 
tedy zřejmé, že v této době 
vznikly osady jako Morava-
ny, Kněžice nebo Mladotice. 
Vilémovský klášter byl poni-

čen po bitvě na Moravském 
poli, která byla svedena 26. 
srpna 1278. Český král Pře-
mysl Otakar II. byl v bitvě 
poražen. Vojska římského 
krále Rudolfa I. Habsbur-
ského poté vyplenila mno-
ho českých vesnic, kostelů 
a klášterů.

Poručík kralevice Václa-
va II., Ota V. Braniborský 
se choval jako v dobyté 
zemi a kořistnicky se cho-
vala i část české šlechty. 
Poměry zčásti uklidnilo až 
svolání šlechtického sněmu 
v r. 1281, jehož účastníci 
se zavázali ke stíhání lupičů 
a škůdců země a k navrá-
cení rozkradených králov-
ských hradů a zboží a hradů 
do rukou poručíka (jakožto 
zástupce řádné královy vlá-
dy). Ale neúroda a mrazivé 
počasí následujícího roku 
situaci ještě více zkompli-
kovaly. Období 1278 – 1283 
bylo proto již dobovými 
kronikáři nazváno „zlá léta“. 
Tyto události měly tvrdý do-
pad i na Vilémovský klášter 
a okolní vesnice, které byly 
opakovaně rabovány.

pokračování příště
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Kompletní realizace kanalizačních přípojek,
drenáže, příkopy, bazény, základy, septiky...

„Lepší malý bagr, než-li velká lopata“

DOUČOVÁNÍ
„POLOPATĚ”

Jako absolvent
VŠChT Praha

technického učení
rád DOUČÍM,

připravím nejen
na přijímací zkoušky 
na SŠ a postarám

se o studenta
ZŠ, SŠ i VŠ

v předmětech

Mat, Fyz, Chem 
i Biolog.

Dále pomohu s jazyky
Aj, Nj, Čes.j.  

Mob: +420 773 88 63 88
Email:

commenius8@gmail.com

Dojíždím

„Levně

a přitom kvalitně!”

S NÁM
I  VYHR AJ EŠ!

S NÁM
I  VYHR AJ EŠ! ZA

STA
V SE A UVIDÍŠ

ZA
STA

V SE A UVIDÍŠ

STŘEDNÍ ODBORNÁ ŠKOLA
A STŘEDNÍ ODBORNÉ UČILIŠTĚ TECHNICKÉ
TŘEMOŠNICE

21. listopadu,  
12. prosince 2019  
a 11. ledna 2020  

máme 
DVEŘE DOKOŘÁN.

21. listopadu,  
12. prosince 2019  
a 11. ledna 2020  

máme 
DVEŘE DOKOŘÁN.

SOŠ A SOU TECHNICKÉ 
TŘEMOŠNICE
Sportovní 322

538 43 Třemošnice

VÍCE INFORMACÍ NA:
www.sos-tremosnice.cz

Placená inzerce



Ronov nad Doubravou
kostel sv. Vavřince

30. listopadu 2019 od 17 hodin
Česká mše vánoční – Jakub Jan Ryba

Smíšený pěvecký sbor GAUDEAMUS 
ze Světlé nad Sázavou

Účinkující:
soprán - Jana Kolková, alt - Jana Nováková, tenor - Vladimír Polanský,

bas - Pavel Vančura, varhaník - František Novák,  20 sboristů

dirigent-Petra Špačková
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Volnočasová Kulturní Ronovská Komise – VoKu®Ko 

 
pořádá tradiční  

 

 
 
 
 

Zveme všechny děti v kostýmech i bez nich   
 
 

Přijďte mezi nás!!!! Budeme si spolu hrát, 
soutěžit a tancovat. 

Kdy a kde???? 
 

2. listopadu 2019 
 

ve 14,00 hodin 
 

v tělocvičně základní školy Ronov nad Doubravou 
 

 
Připraven je zábavný program, tombola a občerstvení.                        

 

          
 
                                                 

Vstupné: děti 10,- Kč, dospělí 25,- Kč    
 

Celý výtěžek bude použit na další akce. Těšíme se na Vás      
 

Adventní koncert

Ronov nad Doubravou
kostele sv. Vavřince
26. prosince 2019

v 18:00 hodin
Hudba z českých

a moravských kůrů

varhany - Adéla Šarmanová
zpěv - Lucie Strejcová 
kytara - Antonín Pevala

Vánoční koncert

STRUČNÝ PŘEHLED KULTURNÍCH AKCÍ listopad - prosinec 2019

2.11. Karneval pořádá VoKurKo

3.11. Drakiáda pořádají skauti

3.11. Ctnosti a neřesti – kostel sv. Vavřince pořádá město

16.11. Podzimní tvoření pořádají Mladotice

30.11. Vánoční trhy pořádá město

30.11. Adventní koncert pořádá město

Více informací o plánovaných 

akcích budou průběžně

dodávány prostřednictvím 

webových stránek, Facebooku, 

místního rozhlasového hlášení, 

plakátů apod.

7.12. Mikulášská pořádají Mladotice

21.12. Vánoční koledy - dudáci pořádají Mladotice

26.12. Vánoční koncert pořádá město

26.12. Expedice Krkaňka pořádají skauti

31.12. Silvestrovská plavba pořádají skauti


